
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr LVII/10

z LVII-mej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 12 stycznia 
2010 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 14,30 a zakończono o godz. 15,55.

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych.
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
- Sekretarz Miasta                                 -  Katarzyna Kaniewska
-  Skarbnik Miasta                                - Beata Szoka
-  Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski
-  Kier. Ref. Biura Rady                        -Dariusz Sobaszkiewicz

Zatwierdzony porządek obrad:
  1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4.  Przyjęcie protokołu z LVI-tej sesji Rady Miejskiej.
5.   Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7.Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu zarządzenia Regionalnego Dyrektora 
     Ochrony Środowiska w Bydgoszczy oraz Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w 
     Olsztynie w sprawie ustanowienia planu ochrony dla rezerwatu przyrody „Rzeka Drwęca”. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną 
     dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej, określenia rodzajów świadczeń 
     przyznawanych w ramach tej  pomocy oraz warunków i sposobu ich przyznawania.
 9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad dofinansowania doskonalenia zawodowego 
     nauczycieli zatrudnionych w jednostkach oświatowych gminy miejskiej Nowe Miasto 
     Lubawskie na rok 2010,
 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Ministrem 
    Kultury i Dziedzictwa  Narodowego w sprawie utworzenia i prowadzenia Szkoły 
    Muzycznej I stopnia w Nowym Mieście Lubawskim,
11.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Miejskiej Nowe 
       Miasto Lubawskie z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
       prowadzącymi działalność  pożytku publicznego na rok 2010”. 
12.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w statucie Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Marii 
       Bogusławskiej w Nowym Mieście Lubawskim.
13.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin 
       Północnego Mazowsza.
14.  Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
15. Zakończenie sesji.



                                                                                           

Przebieg posiedzenia:

Ad. pkt. 1
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –Andrzej Nadolski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, 
a więc obrady są prawomocne.  

Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego – 
A. Kłosowskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego- A. Kłosowskiego na 
sekretarza obrad.

Ad. pkt. 3
Przewodniczący Rady – A. Nadolski odczytał pismo Burmistrza Miasta z dnia 12 stycznia 
2010 r. r. w sprawie zdjęcia z porządku obrad:  
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LV/258/09 Rady Miejskiej w 
    Nowym Mieście Lubawskim z dnia 22 grudnia 2009 r. w sprawie uchwalenia budżetu  
    gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2010 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego 
    Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Nowym Mieście Lubawskim na 
    rok 2010.
 Rada Miejska jednomyślnie wprowadziła powyższą zmianę do porządku obrad. 
–  (15 ”za”).
Pismo stanowi zał. nr 3 do protokołu.
 Następnie Przewodniczący Rady – A. Nadolski odczytał pismo  z dnia 12 stycznia 2010 r. r. 
w sprawie wprowadzenia do  porządku obrad w punkcie 17:
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Rada Miejska jednomyślnie wprowadziła powyższą zmianę do porządku obrad. 
–  (15 ”za”).
Pismo stanowi zał. nr 4 do protokołu.
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad po zmianie.

Ad. pkt. 4
Protokół z LVI-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura Rady 
Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – R. Koszewski oraz pozostali radni nie zgłosili 
uwag  do protokołu. Protokół z   LVI-tej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską 
przyjęty przy 15 głosach „za”  ( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 5 do protokołu.
Ponadto Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska przedstawiła informację w zakresie bieżącej 
działalności  Burmistrza  Miasta.  Poinformowała,  że  w dniu 30.12.2009 r.  odbył  się  audyt 
certyfikacyjny systemu zarządzania jakością obowiązujący w naszym Urzędzie. W m-cu II 
będziemy gościć przedstawicieli biura certyfikacji, którzy wręczą nam certyfikat  ISO 9001-



2008,  który  zaświadcza,  że  świadczone  usługi  w  zakresie  administracji  samorządowej  i 
rządowej na szczeblu gminy są zgodne z zapisami i kanonem obowiązującego prawa.
Radna – L. Karczyńska
w związku z  pkt. III informacji – zarządzenie z dnia 23.12.2009 r. dot. zwiększenia dotacji z 
przeznaczeniem  na  dofinansowanie  pracodawcom  kosztów  kształcenia  młodocianych 
pracowników zapytała jaka jest liczba młodocianych i gdzie są zatrudnieni.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Obowiązuje  zasada,  że  przedsiębiorcy  mogą  zatrudniać  pracowników  młodocianych  i 
refundowane są im koszty kształcenia. Są to przede wszystkim uczniowie szkół zawodowych. 
W  zależności  czy  praktyka  jest  2  czy  3-letnia  refundowane  są  koszty  kształcenia 
pracodawcom, ale tylko wtedy kiedy pracodawca uzyska informacje o zadanym egzaminie z 
przygotowania  zawodowego.  Refundacja  nie  pochodzi  z  budżetu  miasta,  a   z  Urzędu 
Wojewódzkiego,  a  my  jesteśmy  tylko  przekaźnikiem.  Dotacja   nie  pokrywa  100% 
zapotrzebowania pracodawców. Na dzień dzisiejszy takich pracodawców w Nowym Mieście 
Lubawskim, którzy nie uzyskali  dofinansowania z tytułu dokształcania  jest niewielu. Jeżeli 
23.12. otrzymujemy dokument, że jest jeszcze 55 tys. zł. to w trybie nagłym to realizujemy. 
Pracodawca musi złożyć wniosek wraz z dokumentami, a przede wszystkim musi pracownika 
kształcić.
Rada Miejska przyjęła informację i sprawozdanie.

Ad.pkt.6
Radni zgłosili interpelacje i wnioski w sprawie:
Radny – B. Cieplak
- odśnieżania oś. Marianowo II,
- opłaty za korzystanie z chodnika (zajęcie pasa drogowego) przez inwestora przy ul. 
Kościuszki.
Radny – St. Zieliński
Podziękował, obecnemu na sesji, Prezesowi PGKiM sp. z o.o. M. Przybylskiemu  za bardzo 
szybką interwencję  w sprawie odśnieżenia drogi przy Przychodni Nr 1.
Radny – M. Deja
Zapytał, za pośrednictwem Burmistrza Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych:
1)  Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 2 – czy w związku z zaistniałą sytuacją, która miała 
miejsce na terenie szkoły pan dyrektor podjął już  czynności czy wszczął  procedury, które 
zapobiegną podobnym zdarzeniom w przyszłości jak  sprawdzenie kto i w jaki sposób ma 
dostęp do miejsc strategicznych w szkole, np. sali gdzie znajdują się monitory czy też inne 
urządzenia odnośnie monitoringu,
2) Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji – czy zasadą jest, że siatki wiszące na 
„Orliku” na bramkach i na koszach pozostają na zimę  czy też pan dyrektor podjął już 
decyzję, o tym, że na wiosnę zostaną wymienione na nowe. Moim zdaniem jest to pewne 
zaniedbanie, które przyczyni się do tego, że na wiosną nie będą się do niczego nadawały.
Radny –J. Kopiczyński
W związku z występującymi rozbieżnościami co do zakresu robót odnośnie budowy 
ostatniego etapu kanalizacji przy ul. Jagiellońskiej i wątpliwościami mieszkańców w tej 
kwestii zwrócił się o wyjaśnienie  kiedy i jakie zostaną dokonane korekty do projektu ?

Ad. pkt. 7
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zaopiniowania projektu zarządzenia Regionalnego Dyrektora Ochrony 
Środowiska w Bydgoszczy oraz Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w  Olsztynie 
w sprawie ustanowienia planu ochrony dla rezerwatu przyrody „Rzeka Drwęca”.    



W  wyniku dyskusji Rada Miejska jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w 
głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LVII/260/10 – stanowi zał. nr 6 do protokołu.

Ad. pkt. 8
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki- M. Orzechowska przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji wraz  z wniesioną przez Komisję poprawką do projektu uchwały, 
polegającą na wprowadzeniu w par.5 ust.2 zamiast wyrazu ”dyrektorów” wyrazów „rad 
pedagogicznych”.
Rada Miejska przyjęła poprawkę Komisji przy 14 głosach „za” i 1  wstrzymującym się.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  środków  finansowych  na  pomoc  zdrowotną   dla 
nauczycieli  korzystających  z  opieki  zdrowotnej,  określenia  rodzajów  świadczeń 
przyznawanych w ramach tej  pomocy oraz warunków i sposobu ich przyznawania.
Rada Miejska w wyniku dyskusji przy 13 głosach „za” i 2 wstrzymujących się ( przy 15 
radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LVII/261/10 – stanowi zał. nr 7 do protokołu.

Ad. pkt.9
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki- M. Orzechowska przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały  w  sprawie  zasad  dofinansowania  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli 
zatrudnionych w jednostkach oświatowych gminy miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na rok 
2010.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LVII/262/10 – stanowi zał. nr 8 do protokołu.

Ad. pkt.10
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki- M. Orzechowska przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Ministrem  Kultury  i 
Dziedzictwa  Narodowego w sprawie utworzenia i prowadzenia Szkoły Muzycznej I stopnia 
w Nowym Mieście Lubawskim.
 Rada  Miejska  jednomyślnie  (  przy  15  radnych  biorących  udział  w  głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LVII/263/10 – stanowi zał. nr 9 do protokołu.

Ad. pkt.11
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Miejskiej  Nowe  Miasto 
Lubawskie  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi 
działalność  pożytku publicznego na rok 2010”. 
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LVII/264/10 – stanowi zał. nr 10 do protokołu.



Ad. pkt. 12
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały  w  sprawie  zmian  w  statucie  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  im.  Marii 
Bogusławskiej w Nowym Mieście Lubawskim.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LVII/265/10 – stanowi zał. nr 11 do protokołu.

Ad. pkt. 13
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin  Północnego 
Mazowsza.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LVII/266/10 – stanowi zał. nr 12 do protokołu.

Ad. pkt. 14
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzielili:
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska
- przedstawiła informację n)t odśnieżania na terenie miasta, z której wynika, że na podstawie 
przeprowadzonych oględzin stwierdzono, iż odśnieżanie ulic miejskich odbywa się bez 
większych zakłóceń,
- w sprawie zajęcia  pasa drogowego przez „Marud” została wydana decyzja z dnia 26.X.br. 
Zgodnie z przepisami zostały naliczone stawki. Wnioskodawca został zobowiązany do 
wniesienia odpowiedniej opłaty w terminie określonym w decyzji.
Burmistrz Miasta –A. Kopiczyńska
-Opłata została wniesiona.
-Odpowiedzi na pytania radnego Dei, aby miały wydźwięk i były dostępne dla wszystkich 
radnych zostaną przygotowane przez dyrektorów i dostarczone do p. Przewodniczącego 
Rady.
- dokumentacja dotycząca kanalizacji, które to zadanie teraz wykonujemy była sporządzona w 
2006 r. W międzyczasie część mieszkańców sprzedała swoje posesje, które mają innych 
właścicieli. Część w ogóle dopiero powstała i wymagane są zupełnie inne zaświadczenia i 
zupełnie inne ustalenia niż to miało miejsce na początku realizacji zadania pt. sporządzenie 
dokumentacji technicznej. Mam informację, że do końca marca 2010 r. „Noveco”, która była 
autorem całości opracowania dokona doprecyzowania, uaktualnienia całej dokumentacji , tak 
żeby na wiosnę wszyscy mogli mieć świadomość, że nie zostaną pominięci w tym zadaniu. 
Tym się zajmuje p. Augustyniak, który bardzo dokładnie pilnuje tych spraw i  jestem 
spokojna jeśli chodzi o wykonanie tego zadania. Nikt na pewno pominięty nie zostanie. 
Natomiast musimy aktualizację przygotować, bo to nas obliguje. Umowa na przygotowanie 
uaktualnienia jest podpisana do końca marca 2010 r.

Ad. pkt. 15
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej –
A. Nadolski zamknął obrady LVII-mej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej

Adam Kłosowski                                                                 Andrzej Nadolski 
                                                                                                       




